- ◎ 中文核心期刊
- ◎ 中国科技核心期刊
- ◎ 中国期刊全文数据库收录期刊
- ◎ 中国石油文献数据库收录期刊
- ◎ 美国《化学文摘》(CA) 收录期刊
- ◎ 俄罗斯《文摘杂志》(AJ) 收录期刊

ISSN 1000-8241 CN 13-1093/TE CODEN YOCHEP

2015.12 第34卷(卷终) **12**

油气储运





Oil & Gas Storage and Transportation





YOUQI CHUYUN

2015年12月第34卷第12期 (月刊·1977年创刊 总第 324期)

主编: 艾慕阳 副主编: 关中原

主管单位 中国石油天然气集团公司

主办单位 中国石油天然气股份有限公司

管道分公司

编辑出版《油气储运》杂志社

通信地址 (065000)河北省廊坊市金光道 51号

编辑部 0316-2177193 2177197

2176753

广告部 0316-2177392

出版部 0316-2177392

发行部 0316-2177392

传 真 0316-2177392

址 yqcy.paperopen.com

发行范围 公开发行

国内发行 河北省廊坊市邮政局

国外发行 中国出版对外贸易总公司

(100011)北京 782 信箱

刷廊坊市恒泰印务有限公司

出版日期 2015年12月25日

中国标准连续出版物号

ISSN 1000-8241

CN 13-1093/TE 国际期刊 CODEN 码 YOCHEP

邮发代号 18-89

广告经营许可证号 1310004000002

国内定价 25.00 元/册

国外定价 25.00 美元/册

责任编辑 李在蓉

装帧设计 张 欣

封面题字 启 功

封面摄影 佚 名

目次

前瞻与综述

1255 通用机场及供油发展现状与展望

杨思坤

1262 全球油气管道建设现状及发展趋势

1272 非金属管在酸性环境应用存在的问题

祝悫智,段沛夏,王红菊,等

1267 油气管道判废的相关问题

陈振华,刘萍萍,陈新华,等

1276 煤层气田地面集输技术进展

陈仕林,齐建波,周军,等

齐国权,戚东涛,魏斌,等

完整性与可靠性

1280 基于完整性管理的应急决策支持系统

周永涛,董绍华,董秦龙,等

1284 地下储气库信息数据管理平台开发及应用

张刚雄,郑得文,张春江,等

输送与储存

1288 温度对甲烷水合物形成过程影响的分子动力学模拟

张庆东,李玉星,王武昌,等

1295 西部原油管道节能减排实践

孙法峰

投产与运行

1300 油气管道腐蚀的灰色线性回归组合预测模型

经建芳,李康春,邓富康,等

1305 油气管道试压水排放试验系统

邓涛,肖斌涛,于达,等

1310 基于 OPC 与 MODBUS 技术的原油罐区库存监控系统

薛夫振,张亚男,林金泉

Oil & Gas Storage and Transportation

1315 站场工艺设备维护维修优化

张旭东,冯春艳,焦健,等

1319 西气东输压缩机组维检修中的孔探检测

禹浩,王银娜,李京伟,等

1323 中国与独联体石油静态计量标准对比分析

马应奎

设计与施工

1328 沁水煤层气集输管网三维地理信息系统的设计

梅永贵,郭简,王景悦,等

1333 管道悬索跨越大型主塔液压自爬模技术的工艺创新

陈晓晖,王荣玖,许峻岭,等

1339 管道悬索桥空缆下的索夹放样

铁明亮,张勤

1345 国内外长输油气管道顶管工程标准对比分析

张宝强,焦如义,江勇,等

1351 兰成管道石亭江穿越管段水毁事故原因

张力佳,王鸿,郭君,等

1355 鄂东气田保德区块产能建设工程线路勘察

刘牧

1359 中缅油气管道境外段水土流失治理

胥琴,徐若语,李广波,等

一线报道

1362 涩宁兰复线湟水河边坡治理方案设计

郭君,于苏杰,张力佳,等

1365 长输管道全自动焊技术应用工程经济分析

黄锋

简讯 本刊链接(1275) 下期要目(1338)

《油气储运》杂志 第九届编委会

主 任:姚 伟

副主任: 李伟林 赵丑民 艾慕阳

顾 问(以汉语拼音为序): 李鹤林 罗平亚 严大凡 杨祖佩

委 员(以汉语拼音为序):

陈健峰 陈开彬 陈世一 陈向新

崔 涛 樊栓狮 冯耀荣 高发连

高庭禹 宫 敬 郭揆常 韩忠晨

何利民 敬加强 李长俊 李利民

梁成浩 刘 扬 路民旭 孟繁春

闵希华 钱建华 沈本贤 石永春

孙春良 谭羽非 仝兴华 王力戎

王寿喜 王树立 王卫国 王小平

吴长春 吴 明 徐昌学 贠军贤

张成伟 张劲军 张来斌 张 伟

张伟明 张文伟 张秀杰 章泽华

赵堂玉 赵宗昌 钟太贤 朱天升

秘书长: 姜宝良

副秘书长: 关中原(兼)

期刊基本参数: CN 13-1093/TE*1977*m*A4*114*zh+en*P*¥25 00*3500*24*2015-12*n



Oil & Gas Storage and Transportation

Monthly, Started in 1977

Editor-in-chief: AI Muyang

General Director: GUAN Zhongyuan

Oil & Gas Storage and Transportation

Journal Agency

No.51, Jinguang Rd., Langfang City, Hebei

Province, 065000, PRC

Tel: +86(316)2176173

Fax: +86(316)2177392

CODEN: YOCHEP

ISSN 1000-8241 CN 13-1093/TE

yqcy.paperopen.com

Managing Editor: LI Zairong

English Editor: LIU Bo

WANG Xueli

Technical Editor: ZHANG Xin

Cover Inscription: QI Gong

Cover Photographer: Anonymity

Publishing Date: December 25, 2015

Annual Subscription Rates:

China RMB ¥300

Overseas US \$ 300

Overseas Distributor:

China Publisher External Trading

Corporation

PC Box 782, Beijing, 100011, PRC

CONTENTS

FORWARD-LOOKING & OVERVIEW

1255 Current situation and prospect of fuel supply of general airports

YANG Sikun

1262 Current situations and future development of oil and gas pipelines in the world

ZHU Quezhi, DUAN Peixia, WANG Hongju, et al

1267 Judgment of oil and gas pipeline abandonment

CHEN Zhenhua, LIU Pingping, CHEN Xinhua, et al

1272 Problems in application of non-metallic pipes in acidic environment

QI Guoquan, QI Dongtao, WEI Bin, et al

1276 Progresses in surface gathering techniques in coal-bed methane (CBM) fields

CHEN Shilin, QI Jianbo, ZHOU Jun, et al

INTEGRITY & RELIABILITY

1280 Emergency decision support system based on integrity management ZHOU Yongtao, DONG Shaohua, DONG Qinlong, et al

1284 Development and application of information and data management platform for underground gas storage

ZHANG Gangxiong, ZHENG Dewen, ZHANG Chunjiang, et al

TRANSPORTATION & STORAGE

1288 Molecular dynamics simulation of the influence of temperature on the formation of methane hydrate

ZHANG Qingdong, LI Yuxing, WANG Wuchang, et al

1295 Practices of energy-saving and emission-reduction in China West Crude Oil Pipeline

SUN Fafeng

COMMISSIONING & OPERATION

1300 Prediction model of oil and gas pipeline corrosion based on greylinear regression combination

JING Jianfang, LI Kangchun, DENG Fukang, et al

1305 Test system for water draining after hydrotest of oil/gas pipelines

DENG Tao, XIAO Bintao, YU Da, et al

1310 Inventory monitoring system for crude oil tank farms based on OPC and MODBUS technologies

XUE Fuzhen, ZHANG Yanan, LIN Jinquan

Oil & Gas Storage and Transportation

1315 Optimal management of maintenance and repair of process equipment at gas compressor stations

ZHANG Xudong, FENG Chunyan, JIAO Jian, et al

1319 Borescope inspection during maintenance and repair of compressor set for West-to-East Gas Pipeline

YU Hao, WANG Yinna, LI Jingwei, et al

1323 Comparative analysis on petroleum static measurement standards
in China and CIS

MA Yingkui

DESIGN & CONSTRUCTION

1328 Design of 3D GIS for coal-bed methane (CBM) gathering pipeline network in the Qinshui Basin

MEI Yonggui, GUO Jian, WANG Jingyue, et al

1333 Improvement and innovation of hydraulic self-climbing formwork technology for large main tower of pipeline suspension crossing

CHEN Xiaohui, WANG Rongjiu, XU Junling, et al

1339 Clamp laying-out for free cables of pipeline suspension bridge

TIE Mingliang, ZHANG Qin

1345 Comparative analysis on the jacking engineering standards for long-distance oil and gas pipelines in China and abroad

ZHANG Baoqiang, JIAO Ruyi, JIANG Yong, et al

1351 Causes for flood damage in Shitingjiang River crossing section of Lanzhou-Chengdu Pipeline

ZHANG Lijia, WANG Hong, GUO Jun, et al

1355 Pipeline route survey for productivity building projects in Block Baode, Eastern Ordos Gasfield

LIU Mu

1359 Soil & water loss control for Myanmar-China Oil and Gas Pipeline (Myanmar section)

XU Qin, XU Ruoyu, LI Guangbo, et al

APPLICATION REPORT

1362 Design for harnessing of side slopes of Huangshui River along the Sebei-Xi'ning-Lanzhou Parallel Gas Transmission Pipeline

GUO Jun, YU Sujie, ZHANG Lijia, et al

1365 Engineering economic analysis for application of automatic welding in long-distance pipeline

HUANG Feng

INTRODUCTION

Since its commencement in 1977, the exclusive Oil & Gas Storage and Transportation (OGST) Journal is dedicated to disseminating the latest scientific and technological accomplishments and advancements in oil and gas storage and transportation field. OGST is sponsored by PetroChina Pipeline Company. The main columns include forward-looking & overview, observation & focus, integrity & reliability, transportation & storage, commissioning & operation, design & construction, subsea pipeline & shipping, application report, etc.

In recent years, OGST has achieved many significant milestones, which include expanding its contents and improving its format, establishing a world-class domain website (http://yqcy.paperopen.com), realizing automatic treatment processes of contributions, accelerating the processing of contributions and shortening the publication time. It has been indexed by Scopus of Holand, CA and Ulrich PD of the USA, and AJ of Russia. In a joint effort with Chinese National Knowledge Infrastructure (CNKI), OGST has also implemented digital publication to expand the dissemination of excellent papers to a wider readership.

Maintaining a high standard of scientific journal publication has always been the unswerving goal of OGST. OGST will continue to strive towards excellence in reporting and transmission of scientific accomplishments and information, promoting the innovation in theory and practice, and contribute to the transfer of scientific accomplishments to productivity and development of oil and gas pipeline industry in its unique way.

四川省科技成果鉴定

中寰气液联动执行器

广泛应用于中石油(新疆、川渝、山西、宁夏、河南), 中石化, 华润燃气, 昆仑燃气, 新奥燃气, 地方和国外天然气管道,目前已销售600台。





处于国际领先水平。 处于国际领先水平。

性、防爆可靠性和通讯先进性等多强,产品在环境适应性、电磁兼容

该项目研究目标准确,创新性

www.zhonghuanchina.com.cn





中寰独有的优势

中文操作界面 零下40℃显示技术 ATEX 认证 Exd IIC T4, IP65 支持短信数据采集 控制精度高于其他同类产品 低功耗、防浪涌、长寿命 零泄漏、支持氮气供气 库存销售, 24小时服务响应

成都中寰流体控制设备有限公司

中国, 成邦刃海西海航空港工业区空港二路1488号 申话: 028-85744056 85744092 85744093

传真: 028-857440